

Curriculum vitae

April 2017

Pierre Cahuc

ie

Main jobs

- Professor of Economics, Ecole Polytechnique (2007-)
- Director, Macroeconomic Laboratory, CREST-INSEE (2011-)
- Director of the chair "Securisation des parcours professionnels" (2012-)

Research jobs:

- Research fellow, CREST-INSEE (1998-)
- Research fellow, IZA, (1999-), Director of the program area "Labor market institutions" (2004-)
- Research fellow, CEPR (2001-)

Advisory jobs:

- Member of Conseil d'Analyse Economique (Advisory council of the Prime Minister, 2012-).
- Member of the Comité d'expert sur le salaire minimum (French Low Pay Commission, 2012-)

Past Jobs

- Professor of Economics, Université Paris 1 (1992-2003)
- Professor of Economics, Université des Antilles et de la Guyane (1990-1992)
- Associate Professor of Economics, Ecole Polytechnique (1998-2007)
- Member of the Commission Economique de la Nation (Advisory council of the Minister of Economics and Finance, 2005-2009)
- Member of Conseil de l'Emploi des Revenus et de la Cohésion Sociale (2005 -2010)

- Member of Conseil d'Analyse Economique (Advisory council of the Prime Minister, 2006-2010)

Education

- Agrégation des Universités en Sciences Economiques, 1990.
- Doctorat d'Economie, Université Paris I-Panthéon-Sorbonne, 1989.
- Diplôme d'Etude Approfondie de Sociologie Politique, Université Paris I-Panthéon-Sorbonne, 1986
- Diplôme d'Etude Approfondie de Macroéconomie, Université Paris I-Panthéon-Sorbonne, 1985
- Maîtrise d'Economie, Université Paris I-Panthéon-Sorbonne, 1984.
- Maîtrise de Science Politique, Université Paris I-Panthéon-Sorbonne, 1984
- Maîtrise de Droit Public, Université Paris I-Panthéon-Sorbonne, 1984

Awards

- « Prix spécial du Jury Turgot » 2017, for the book, « Le négationnisme économique et comment s'en débarrasser » Flammarion, 2016.
- "Prix lycéen lire l'économie 2012" for the book La fabrique de la défiance et comment en sortir, with Yann Algan and André Zylberberg, Albin Michel, February 2012.
- Prix du livre d'économie 2008, for the book La société de défiance: comment le modèle social français s'auto-détruit., 2007, with Yann Algan, CEPREMAP, éditions de la rue d'Ulm.
- Prix du livre des dirigeants, 2008, Fondation ESCP-EAP, for the book La société de défiance: comment le modèle social français s'auto-détruit, 2007, with Yann Algan, éditions de la rue d'Ulm.
- Prix du meilleur essai 2007, RTL-Lire, for the book La société de défiance: comment le modèle social français s'auto-détruit., 2007, with Yann Algan, CEPREMAP, éditions de la rue d'Ulm.
- Prix Zerilli-Marimo, 2006, Académie des sciences morales et politiques,. for the book Le chômage : fatalité ou nécessité ? , Flammarion, co-written with André Zylberberg.
- Prix ManPower 2005 de l'ouvrage de ressources humaines, for the book Le chômage : fatalité ou nécessité ? , Flammarion, co-written with André Zylberberg.
- Prix Risque les Echos 2005, for the report De la précarité à la mobilité : vers une sécurité sociale professionnelle, with Francis Kramarz, Rapport au Ministre d'Etat, Ministre des Finances et de l'Industrie, et au Ministre de l'Emploi du Travail et de la Cohésion Sociale, 212 p. 2004
- Chevalier des Palmes Académiques, 2004.
- Prix Mutation et Travail 2004, for the book Le chômage : fatalité ou nécessité? , Flammarion, co-written with André Zylberberg.

- Prix Européen du livre d'économie 2004, for the book *Le chômage : fatalité ou nécessité ?*, Flammarion, co-written with André Zylberberg.
- Prix du "Meilleur jeune économiste", given by *Le Monde*, and *Le Cercle des Economistes*, 2001.
- Junior Member of the *Institut Universitaire de France*, 1998-2003.
- Prix de thèse de l'Association Française de Science Economique, 1989.

Editorial activity

Co-Editor, *IZA Journal of Labor Economics*

Field Editor, *IZA World of Labor*

Associate editor of *American Economic Journals: Macroeconomics*

Associate editor of *European Economic Review*

Associate editor of *Journal of Economics - Zeitschrift für Nationalökonomie*

Associate editor of *Labour Economics*

Publications

Books :

Le négationnisme économique et comment s'en débarrasser, with André Zylberberg, Flammarion, Paris, 2016.

L'apprentissage, donner la priorité aux moins qualifiés, with Marc Ferracci, Presses de Sciences Po, October 2015.

Les Ennemis de l'emploi with André Zylberberg, Flammarion, Paris, January 2015.

Améliorer l'assurance chômage, with Stéphane Carcillo, Presses de Sciences Po, October 2014.

Labour Economics, with Stéphane Carcillo and André Zylberberg, MIT Press, 2014.

La fabrique de la défiance et comment en sortir, with Yann Algan and André Zylberberg, Albin Michel, February 2012.

La Machine à trier: comment la France divise sa jeunesse, with Stéphane Carcillo, Olivier Galland and André Zylberberg, Eyrolles, October 2011.

Les réformes ratées du président Sarkozy, with André Zylberberg, Flammarion, March 2009, Pocket edition: Collection Champs Flammarion

Salaire minimum et bas revenus : comment concilier justice sociale et efficacité économique ? Rapport du Conseil d'Analyse Economique n°79, with Gilbert Cette and André Zylberberg, November 2008

La société de défiance: comment le modèle social français s'auto-détruit, with Yann Algan, 99 p, Edition rue d'Ulm, Collection du CEPREMAP, September 2007. This book has been awarded by, "Le Prix du livre d'économie 2008", "Le Prix du meilleur essai 2007, RTL-Lire", le Prix du livre des dirigeants, 2008, Fondation ESCP-EAP.

Temps de travail, revenu et emploi, Rapport du Conseil d'Analyse Economique n°68, with Patrick Artus, and André Zylberberg, 30 August 2007

The Natural Survival of Work, job creation and job destruction in a growing economy, with André Zylberberg, 165 p, MIT Press, 2006.

De la Précarité à la Mobilité : vers une Sécurité Sociale Professionnelle, with Francis Kramarz, Rapport au Ministre de l'Economie, des Finances et de l'Industrie et au Ministre de l'Emploi, du Travail et de la Cohésion Sociale, paru à la Documentation Française, Juin 2005. This book has been awarded by "le Prix Risque les Echos, 2005.

Labor Economics, with André Zylberberg, 872 p, MIT Press, 2004. Published in Chinese, Shanghai University of Finance and Economics Press, 2007

Le chômage, fatalité ou nécessité ? with André Zylberberg, 197 p, Flammarion, Paris, 2004. This book has been awarded by "Le Prix Mutation et Travail 2004", "Le Prix Européen du livre d'économie 2004", "Le Prix ManPower 2005 de l'ouvrage de ressources humaines", "Le Prix Zerilli-Marimo 2006" de l'Académie des sciences morales et politiques.

Productivité et emploi dans le tertiaire, Rapport du Conseil d'Analyse Economique n°49, with Michèle Debonneuil, 10 August 2004.

La microéconomie du marché du travail, with André Zylberberg, 124 p, La découverte, Paris, 2003.

Le marché du travail, with André Zylberberg, 715 p, De Boeck Université, Paris, Bruxelles, 2001.

La réduction du temps de travail, une solution pour l'emploi? Editor with Pierre Granier, Economica, Paris, 1997.

Economie du travail, la formation des salaires et les déterminants du chômage, with André Zylberberg, 608 p, De Boeck Université, Paris, Bruxelles, 1996.

La Nouvelle Microéconomie, 124 p, La découverte, Paris, 1993, Second edition, 1998 (translated in Spanish and Turkish)

Les négociations salariales, des fondements microéconomiques aux implications macroéconomiques, Economica, Paris, 237 p, 1991.

Articles in English

Trust and the Welfare State: The Twin Peaks Curve, with Yann Algan and Marc Sangnier, The Economic Journal, vol 126, pp 861-883, June 2016 .

Explaining the Spread of Temporary Jobs and its Impact on Labor Turnover, with Olivier Charlot and Franck Malherbet, International Economic Review, vol 57(2), pp533-572, May 2016.

Family Values and the Regulation of Labor, with Alberto Alesina, Yann Algan and Paola Giuliano, *Journal of the European Economic Association*, August 2015, 13(4), pp. 599-630.

Search, Flows, Job Creations and Destructions, *Labour Economics*, vol 30, October 2014, pp. 22-29.

The Detaxation of Overtime Hours: Lessons from the French Experiment, with Stéphane Carcillo, *Journal of Labor Economics*, Vol. 32, No. 2 (April 2014), pp. 361-400.

Optimal Taxation and Monopsonistic Labor Market: Does Monopsony justify the Minimum Wage? with Guy Laroque, *Journal of Public Economic Theory*, Volume 16, Issue 2, April 2014, pp. 259-273.

Youth unemployment in old Europe: the polar cases of France and Germany, with Stéphane Carcillo, Ulf Rinne and Klaus Zimmermann, *IZA Journal of European Labor Studies*, 2013, 2:18.

Trust, Growth and Well-being: New Evidence and Policy Implications, with Yann Algan, forthcoming in the *Handbook of Economic Growth*, Volume 2 edited by Steven N. Durlauf and Philippe Aghion (the "Editor"), in the *Handbooks of Economics Series* (the "Series") edited by Kenneth J. Arrow and Michael D. Intriligator.

Trust and Growth, with Yann Algan, *Annual Review of Economics*, volume 5, 2013, pp. 521-49.

"Teaching Practices and Social Capital" with Yann Algan and Andrei Shleifer, *American Economic Journal: Applied Economics*, vol 5, no. 3, 2013, pp. 189-210.

Can Public Sector Wage Bills Be Reduced? with Stéphane Carcillo, in *Fiscal Policy after the Financial Crisis*, edited by Alberto Alesina and Francisco Giavazzi, chapter 9, pp. 359-405, 2013, NBER, The University of Chicago Press

Produce of Speculate? Asset Bubbles, Occupational Choices and Efficiency, with Edouard Challe, *International Economic Review*, November 2012, vol 53(4): 1005-1035.

For a Unified Contract, *European Labour Law Journal*, Volume 3, 2012, No. 3, pp. 190-205.

Two-Tier Labor Markets in a Deep Recession: France vs. Spain, with Samuel Bentolila, Juan Dolado and Thomas Le Barbanchon, *The Economic Journal*, 122, August 2012, F155-F187.

Is short-time work a good method to keep unemployment down? with Stéphane Carcillo, *Nordic Economic Policy Review*, November 2011, vol 1(1): 133-165.

Civil Society and the State: The Interplay Between Cooperation and Minimum Wage Regulation, with Philippe Aghion and Yann Algan, *Journal of the European Economic Association*, February 2011, vol 9(1): 3-42.

Inherited Trust and Growth, with Yann Algan, *American Economic Review*, Vol. 100, December 2010 : 2060-2092.

Regulation and Distrust, with Philippe Aghion, Yann Algan and Andrei Shleifer, *Quarterly Journal of Economics*, August 2010, Vol. 125, No. 3: 1015-1049. Online Appendix

Labor Market Policy Evaluation in Equilibrium: Some Lessons of the Job Search and Matching Model, with Thomas Le Barbanchon, *Labour Economics*, 17, pp. 196-205, 2010.

Civic Virtue and Labor Market Institutions, with Yann Algan, *American Economic Journal: Macroeconomics*, 1(1): 111–45, 2009.

On the efficiency of job search with social networks, 2009, with François Fontaine, *Journal of Public Economic Theory*, 11 (3), pp. 411–439, 2009.

Optimum Taxation and Layoff Taxes, with André Zylberberg, *Journal of Public Economics*, 92 (10–11), pp. 2003–2019, 2008.

A Theory of Wages and labor demand with intrafirm bargaining and matching frictions, with François Marque and Etienne Wasmer, *International Economic Review*, vol 48 (3), pp. 943–72, 2008.

The Roots of Low European Employment: Family Culture ?, with Yann Algan, NBER International Seminar on Macroeconomics, J. Frankel and C. Pissarides editors, p. 65–109, MIT Press, 2007.

Wage bargaining with on-the-job search: A structural econometric model, with Fabien Postel-Vinay and Jean-Marc Robin, *Econometrica*, 2006, 74(2), pp. 323–64.

The Shortcomings of a Partial Release of Employment Protection Laws: The Case of the 2005 French Reform, with Stéphane Carcillo, *Economic Policy, Web Essays and Comments*. November 2006.

Job protection: the Macho Hypothesis, with Yann Algan, *Oxford Review of Economic Policy*, vol. 22, n°2, Nov. 2006, 290–410.

Comment on “Why are Europeans so tough on Migrants?” by Tito Boeri and Herbert Brucker, *Economic Policy*, vol 44, pp. 482–484, October 2005.

Social Status and the overworked consumer, with Fabien Postel-Vinay, *Annales d’Economie et de Statistique*, 2005, vol 78, pp. 143–61.

Unemployment Compensation Finance and Labor Market Rigidity, with Franck Malherbet, *Journal of Public Economics*, vol 88, pp. 481–501, 2004.

Public employment and labour market performances, with Yann Algan and André Zylberberg, *Economic Policy*, vol 34, pp. 9–64, 2002.

Temporary Jobs, Employment Protection and Labor Market Performance, with Fabien Postel-Vinay, *Labour Economics*, (9)1, pp. 63–91, 2002.

Does Intrafirm Bargaining Matter in the Large Firm's Matching Model ? with Etienne Wasmer, *Macroeconomic Dynamics* (5) 2001, pp. 742–747.

The consequences of the minimum wage when other wages are bargained over, with Anne Saint-Martin and André Zylberberg, *European Economic Review*, vol 45, February 2001, pp. 337–352.

On Some Undesirable Consequences of Education and Growth, with Fabien Postel-Vinay, *Journal of Institutional and Theoretical Economics*, vol 156, n°3, September 2000, pp. 445–54.

Equilibrium unemployment, welfare, wage bargaining and the Time sequence of unemployment benefits”, with Etienne Lehmann, *Journal of Public Economics*, vol 77, 135–53, July 2000.

Is it harmful to allow partial cooperation? with Paul Beaudry and Hubert Kempf, *Scandinavian Journal of Economics*, vol 102(1), 1–21, 2000.

Multiperiod predetermined decisions and dynamic strategic interaction, with Hubert Kempf, *Journal of Economic Behavior and Organization*, vol 40, 380-404, 1999.

The consequences of a shorter working time, some lessons from a general equilibrium analysis, with Pierre Granier, *Recherches Economiques de Louvain*, n°1, 13-32, 1997.

Alternative time patterns of decisions and dynamic strategic interactions, with Hubert Kempf, *Economic Journal*, vol 107, 1728-42, 1997.

Employment and wage bargaining in a Monetary Union, with Hubert Kempf, *Review of International Economics*, vol 5(4), 92-111, 1997.

Does profit-sharing increase productivity and employment? A theoretical model and empirical evidence on French micro data", with Brigitte Dormont, *Labour Economics*, n° 4, 293-319, 1997.

Voice and Loyalty as a delegation of Authority: a model and a test on a panel of french firms", with Francis Kramarz, *Journal of Labor Economics*, November 1997.

Minimum wage, unemployment and growth", with Philippe Michel, *European Economic Review*, vol 47, 1463-82, 1996.

Macroeconomic performance and wage setting level in symmetric non-cooperative games, *Economics Letters*, vol 48, 427-32, 1995.

Journal articles in French

1. "Equilibres non walrasiens et négociations salariales", *Revue Economique*, (39), 4, Juillet 1988, 704-724.

2. "Emploi et Négociations salariales en concurrence monopolistique : théorie et estimation," avec Thierry Laurent, *Economie Appliquée*, 1988, (49), 3, 543-569.

3. "Incitation, prise de parole et négociations salariales", *Economie Appliquée*, 1988 n° 3, 571-593.

4. "Modes de formation des salaires et stagflation : une analyse en termes de théorie des jeux", *Revue Economique*, (40), n°3, May 1989, 421-440.

5. "Conflits, inefficience du capitalisme et politique économique", avec Anne Bauer, *Revue économique*, (40), n° 4, Juillet 1989.

6. "Négociations salariales et segmentation du marché du travail", avec Patrick Sevestre et Hélène Zajdela, *Economie et Prévision*, (92-93), 43-50, 1990

7. "La théorie des négociations salariales, une revue de la littérature", *Economie et Prévision*, (92-93), 21-30, 1990.

8. "Comment expliquer le dualisme du marché du travail à partir de comportements rationnels ?" avec Hélène Zajdela, *Revue Economique*, May 1991.

9. "Niveaux de négociations salariales et performances macroéconomiques," avec André Zylberberg, *Annales d'Economie et de Statistique*, 1991.

10. "L'intéressement en France: allégement du coût salarial ou incitation à l'effort?" avec Brigitte Dormont, *Economie et Statistique*, n° 257, September 1992.
11. "Les effets d'incitation de l'intéressement, la productivité plutôt que l'emploi," with Brigitte Dormont, *Economie et Statistique*, n° 257, September 1992.
12. "L'expansion du secteur moderne diminue-t-elle le chômage dans les pays sous-développés?" avec Fred Célimène, *Economie et Prévision*, n° 108, 1993.
13. "Que reste-t-il de la théorie du salaire d'efficience ?" avec André Zylberberg, *Revue Economique*, vol 45, 385-97, 1994.
14. "Réglementation des négociations collectives, chômage et croissance", *Recherches Economiques de Louvain*, vol 60, 163-195, 1994.
15. "Réduction du temps de travail, chômage et croissance", avec Pierre Granier, *L'Actualité Economique*, vol 70, 453-77, 1994.
16. "Partage du profit, Chômage et Croissance", avec Riadh El Ferktaji, *Revue d'Economie Politique*, 1995.
17. "Salaire minimum, Croissance et bien-être", avec Philippe Michel, *Revue Economique*, vol 46, 585-94, 1995.
18. "A quel niveau faut-il négocier les salaires pour favoriser l'emploi ?" avec André Zylberberg, *Revue d'Economie Politique*, vol 107, 343-364, 1997.
19. "Réduction de la durée du travail : de la contrainte légale à la négociation," avec Antoine d'Autume, *Revue Economique*, vol 48, 549-67, 1997.
20. "Formation des salaires, intégration économique et concurrence internationale", avec Hubert Kempf, *Economie et Prévision*, 128, 101-115, 1998.
21. "Le modèle WS-PS", avec André Zylberberg, *Annales d'Economie et de Statistiques*, Janvier 1999, vol 53, 1-30.
22. "Chômage, exclusion et croissance", avec Pierre Granier and Fabien Postel-Vinay, *Revue Economique*, Mai 1999, vol 50, 405-16.
23. "Les expériences françaises de réduction du temps de travail : moins d'emplois et plus d'inégalités", *Revue Française d'Economie*, vol 15, n°3, pp 141-166, Janvier 2001.
24. "Faut-il moduler les cotisations patronales à l'assurance chômage?", avec Frank Malherbet, *Revue Economique*, pp 695-703, Mai 2001.
25. "Pourquoi y a-t-il des différences de salaires ? ", *Reflets et Perspectives de la vie Economique*, Numéro Spécial sur la formation des salaires, vol 40, n°1-2, pp. 13.24, 2001.
26. "A quoi sert la prime pour l'emploi ?", *Revue Française d'Economie*, vol 16, janvier 2002, pp. 3-61. Reproduit partiellement dans *Problèmes Economiques*, n°2753, Mars 2002, pp. 1-7.

27. "L'emploi public: un remède au chômage ?", avec Yann Algan et André Zylberberg, *Revue Economique*, Mai 2002.
28. – « Faut-il inciter l'offre ou la demande de travail peu qualifié ? », avec Etienne Lehmann, *Revue Economique*, pp 1305-28, Novembre 2002.
29. « Baisser les charges sociales: jusqu'où et comment ? », *Revue Française d'Economie*, vol 17, pp. 3-54, Janvier 2003.
30. « Le rôle des allocations chômage en présence de différentes méthodes de recherche d'emploi », with François Fontaine, *Revue Economique*, pp. 591-600, vol 55, 2004.
31. "Epargne de précaution, réseaux sociaux et assurance chômage" with Yann Algan, Bruno Decreuse, François Fontaine and Solène Tanguy, *Revue Française d'Economie*, pp. 3-36, vol 19, 2004.
32. Le difficile retour en emploi des seniors, *Revue Française d'Economie*, 2005.
33. « L'indemnisation du chômage, au-delà d'une conception désincitative, with Yann Algan, Bruno Decreuse, François Fontaine, Solenne Tanguy, *Revue d'Economie Politique*, 2006, 117(3), pp. 297-326.
34. Que peut on attendre du CNE et du CPE ?, with Stéphane Carcillo, *Revue Française d'Economie*, July 2006.
35. Que peut on attendre de l'interdiction de licencier pour améliorer la compétitivité des entreprises ? with Stéphane Carcillo, *Revue Economique*, November 2007.

Other Papers

1. "Le taux naturel de chômage: fortunes et infortunes d'un concept", avec Hubert Kempf, in Milton Friedman, *Presses Universitaires de Montréal et Economica*, 1993.
2. "La nouvelle Microéconomie," *Sciences Humaines*, November 1993.
3. "Les fondements théoriques de la persistance du chômage" in *La persistance du chômage*, P.Y.Henin (ed), *Economica*, 1993.
4. "Existe-t-il une relation entre centralisation des négociations salariales et performances économiques?" avec André Zylberberg, in *Emploi, nouvelles données*, Bernard Gazier (ed), Paris, *Economica*, 1993.
5. Article "Formation des prix", in *l'Encyclopédie Hachette*, 1994
6. "Durée du travail et emploi : une synthèse", avec Antoine d'Autume, in , *La réduction du temps de travail, une solution pour l'emploi?* P. Cahuc et P. Granier (eds), *Economica*, Paris, 1997
7. "La réduction de la durée du travail, que faut-il en penser?", avec Antoine d'Autume, in *Revue d'Economie Politique*, vol 108, pp 6-14, 1998.

8. "L'interdépendance des décisions : l'approche de la théorie néoclassique", pp 109-129, in *Decisions économiques*, A. Vinokur (ed), Economica, 1998.
9. "L'équilibre keynésien", with Jean-Olivier Hairault, Chapitre 1, in Jean-Olivier Hairault (ed), *Macroéconomie*, vol 1, Paris, La découverte, 2000.
10. "Le marché du travail", Chapitre 13, in Jean-Olivier Hairault (ed), *Macroéconomie*, vol 2, Paris, La découverte, 2000.
11. Article "Salaires" in *Dictionnaire de Sciences Economiques*, Presses Universitaires de France, 2001.
12. Article "Syndicats" in *Dictionnaire de Sciences Economiques*, Presses Universitaires de France, 2001.
13. Article "chômage" in *Dictionnaire de Sciences Economiques*, Presses Universitaires de France, 2001.
14. "Pourquoi y a-t-il des différences de salaires ?", *Reflets et Perspectives*, vol 40, 13-24, 2001.
15. "Interactions sociales et comportements économiques", avec Hubert Kempf et Thierry Verdier, *Annales d'Economie et de Statistique*, n°63-64, Décembre 2001, pp. 1-10. Version anglaise dans le même numéro, pp. 11-20.
16. "La prime pour l'emploi", dans De Boissieu, C. (éditeur), *Les entreprises Françaises*, 2002, Economica, Paris, pp. 151-167.
17. « Quelles sont les trois mesures urgentes pour l'emploi ? » *Liaisons Sociales*, n° 52, Mai 2004.
18. "Productivité et vieillissement des salariés", avec Carole Deneuve, dans De Boissieu, C. et Deneuve, C. (éds), *Les entreprises Françaises*, 2004, Economica, Paris, pp. 187-201.
19. « Pour une Sécurité sociale professionnelle », avec Francis Kramarz, dans *Travail et Formation Professionnelle, Regards sur l'Actualité* n°309, mars 2005, pp. 13-18.
20. « Le contrat de travail unique, clef de voûte de la sécurité sociale professionnelle », avec Francis Kramarz, Antoine Jammaud (éd) *Le droit du travail confronté à l'économie*, pp. 55-85, Dalloz, 2005.
21. « L'impact des réductions de cotisations sociales », avec André Zylberberg, *Les Cahiers Français, La documentation française*, 2005.
22. « Les avancées de la nouvelle microéconomie », avec André Zylberberg, *Les Cahiers Français, La documentation française*, 2005.
23. « L'évaluation de la RTT : un apport méthodologique pour un bilan incertain », *Commentaire sur le numéro spécial d'Economie et Statistique*, n°376-377, consacré à la RTT, pp. 199-203, juin 2005.
24. « Notre système social a été dévoyé », *Sciences Humaines*, p. 35, n°50, septembre-octobre 2005.
25. « Seuils de taille d'entreprise et emploi », avec Francis Kramarz et Sebastian Perez-Duarte, *Droit Social*, n° 12, pp. 1139-42, Décembre 2005.

26. Les ennemis de la concurrence et de l'emploi », avec Francis Kramarz et André Zylberberg, *Commentaire*, été 2006, pp. 389-405.

27. L'exonération des charges fiscales et sociales sur les heures supplémentaires : une réforme idéologique aux effets incertains, avec André Zylberberg, *Regards sur l'actualité*, automne 2007, La documentation française.